
FREDERICIA KOMMUNE 
 

TILSYNSSKEMA 
 

JOURN.NR. 

20/17 

Foreningens navn: Fredericia KFUM’s Boldklub 

 

Tilsynsstedets adresse:  

Kontakt person: David Gulløv                            E-mail:  

Dato for tilsynet: mandag d. 13.12.2021             Klokkeslet: 17.00 

Navne på repræsentanter fra foreningen, som deltager i tilsynet: 

Fra KFUM: David Gulløv (formand), Ejvind Hansen?, Martin Erdmann (kassere)  

Fra Folkeoplysningsrådet: Jan M. Jørgensen og Gert D. Jørgensen 

________________________________________________________________________________ 

Liste over bestyrelsesmedlemmer og senest kendte årsregnskab 

________________________________________________________________________________ 

1. Medlem af landsforbund – hvilket: DBU og DGI og KFUM Idrætsforbund nationalt 

2. Foreningens hjemmeside og eller facebook: Det har de, men de vil gerne bruge det mere 

aktivt, men de har ikke ressourcerne til det i klubben/bestyrelsen. De bruger kampklar, men 

har ikke fået koblet det op med direkte synkronisering til hjemmesiden. 

3. Primære aktiviteter: Fodbold og lidt FIFA esport via PS.  

4. Åbningstid / Aktivitetstimer: Ca. 16.30-21.00 mandag til og med torsdag. Og på kunstgræs 

om fredagen et par timer. Hjemmekampe i weekenden, men det svinger meget. De træner 

cirka 48 uger om året og så 3 ugers sommerferie. 

5. Antal medlemmer/deltagere i foreningen: Ca. 500/550 medlemmer. De har fået mange af de 

helt unge ind (de helt små). De har fået flere medlemmer i år end sidste år.  

6. Antal medlemmer/deltagere tilstede ved tilsynsbesøget: 3 fra bestyrelsen. Ude på 

kunstgræsbanen var der cirka 16 spillere og to trænere.  

7. Foreningens udvikling, herunder om der er stigning eller fald i antal medlemmer: Stigning i 

antal medlemmer. De har ikke oplevet et fald i medlemmer pga. corona. De har været lukket 

helt ned. De var hurtige til at lukke op igen, da det blev muligt – inden for de retningslinjer 

der var (2 m mellemrum mm, opmærket med bånd). De havde lukket for bad, men spillerne 

måtte godt kortvaringt bruge omklædningsfaciliteter, hvis det var nødvendigt.  

I region 3 har de samlet set (jf. DBU) mistet 12% - nok primært unge. 

8. Er der hold/aktiviteter foreningen ikke har fået op at stå i denne sæson, hvis ja hvorfor:  

Det er primært forældre trænere fra U4 og op til U13, herefter er det en anden slags trænere, 

der overtager. De synes, de kan mærke, at det er blevet lidt sværere at finde frivillige. 

Forskellige fodboldklubber gør det forskelligt i forhold til frivllige, belønninger, mm. 

Drøftelse af forskellige muligheder. KFUM bruger det også i forhold til stævner, hvor 

forældrene skal bidrage med frivilligt arbejde.  



9. Kontingent (for forskellige aldersgrupper/hold): Fra 50 kr. pr. md. (150 kr. pr. kvartal) for 

de mindste, seniorer betaler 540 kr. pr. kvartal. Og unge derimellem. Det er billigt for to 

træninger om ugen og kampe. De har ikke hævet kontingentet i 5 år. De har snakket om at 

gøre det, men har ikke gjort det. Man er senior, når man er 18 år. For nogle er det en stor 

udgift, når de selv skal til at betale, mens andre er i arbejde og har råd til det. 

10. Udvikling i foreningens økonomi over de sidste tre år: Positiv de sidste 2 år. Og forventer 

også et stort plus for 2021. Medlemmerne har betalt deres kontingent under coronaen, også 

selvom de ikke kunne spille i nogle måneder. Klubben har også søgt hjælpepakker. De vil 

gerne kunne tjene nogle penge til klubben, så de kan få lavet nogle ting, hvis det er 

nødvendigt og investere i noget nyt.  

11. Kommunale tilskudsforhold for foreningen: 25 års reglen bliver ændret, så der først 

reduceres ved over 20% over 25 år. Det er klubben glade for. Og det vil gøre, at de vil sætte 

nogle flere ting i gang for ældre og gøre nogle af pay-and-play medlemmerne til faste 

medlemmer.  

12. Nuværende udfordringer for foreningen: De regner med at komme til at miste omkring 80 

medlemmer til Fredericia KF. Det er de trætte af, de ville gerne have beholdt dem i klubben. 

Og de ville gerne have haft kunstgræsbanen ude hos dem. Drenge og piger har ellers lige 

muligheder i KFUM, både de de små og de store. Men de er bekymrede for, om der er 

økonomi og medlemmer nok i en kvindeklub til både bredde og elite.  

13. Samarbejde med Fredericia Kommune og andre: Park og Miljø – rigtig godt samarbejde. De 

gør det godt. Vil nogle gange gerne have længere tidsfritster. Og de synes det er lidt træls 

med eks. Regnskabsblanketten at det skal pensles så meget ud. I forhold til 

lokaletilskudsblanketten vil de gerne have lidt mere forklarende tekst til hver post. Måske en 

vejledning eller noget hvor man kan åbne en lidt mere udførlig forklaring til et givent felt. 

De er også glade for klimaskærmspuljen, det fungerer godt for dem. 

14. Foreningens fremtid og ønsker: De vil gerne have den sidste del af området ned mod 

nymarksvej lavet om til kunstgræs, så de kan træne mere på kunstgræs om vinteren. Det vil 

koste cirka 1 mio. kr. eller en 11 mands bane mere (det vil dog koste 4-5 mio. kr.). De har 

snakket om, om man skulle etablere et par padeltennisbaner. En bane koster ca. 375.000 kr. 

De vil gerne have flere solfabngere på taget – en udgift på ca. 250.000 kr. til at varme 

vandet op i omklædningsrummet. Det de har fået op, har hjulpet på deres elforbrug – og de 

har plads til mere på taget. Og måske fået lagt noget nyt gulv inde i FIFA/epsorts lokalet. Og 

gerne nye PS-stationer. Drømmer også om at få opgraderet deres omklædningsrum og 

fælleslokalet. De vil gerne have gjort det mere hyggeligt, og åbnet den ene væg op med 

større vinduer ud mod kunstgræsbanen. De vil gerne skabe de bedste ramme, så de kan få 

flest muligt medlemmer. 

15. Bemærkninger:  

 



 

 

 

 

 

 

 

 

Tilsynsbesøget er foretaget af nedenstående medlemmer af Folkeoplysningsrådet og af Sekretariatet 

for Børn, Unge & Kultur 

 

Fredericia, den    

 

 

------------------------------------------- ----------------------------------------------- 

Jan M. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet Gert D. Jørgensen, Folkeoplysningsrådet 

 

 

--------------------------------------------       -----------------------------------------------     

Birgitte L. Jakobsen, Sekr. BUK 
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